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Úvodník
Vážení spoluobčané,
není měsíce, ve kterém by se v našem městečku nekonala nějaká kulturní, spole-

čenská nebo sportovní akce. Druhé čtvrtletí tohoto roku nebylo výjimkou. 
Začátkem dubna jsme na zámku přivítali nové občánky Dřevohostic i okolních obcí.

Čas od času nostalgicky zavzpomínáme s přáteli nad fotografiemi z dřívějších let na
dobu, kdy vítání občánků bývalo významnou rodinnou událostí. Tatínkové přicházeli
ve společenském oděvu a maminky, ty se chtějí líbit vždy. V současné době to ale
občas vypadá, že si rodiče tuto životní událost odběhli prožít jen tak okrajově, např.
z nákupu v supermarketu. 

Druhou květnovou neděli jsme oslavili v sále sokolovny Svátek matek. Ten letoš-
ní byl jubilejní. Slaví se již 100 let! Sotva kdo si to uvědomí. V roce 1914 byl Den matek
prohlášen oficiálně za národní svátek – den veřejného vyjádření lásky a úcty matkám.
Druhou květnovou neděli matky nepracovaly, nevařily, neuklízely. Všechno obstará-
valy děti a otcové. V období socialismu byl v zemích politicky orientovaných na teh-
dejší Sovětský svaz Den matek nahrazen Mezinárodním dnem žen (MDŽ). Ke slave-
ní květnového Dne matek se Československo volně vracelo po roce 1989. Můžeme
se dnes ptát, co nám ze svátku matek zbylo. Od samého zrodu tohoto svátku nikdo
nepopíral, že by matkám měly být více nakloněny zákony. Stát by měl matkám
a dětem nejen hmotně pomáhat. Mějme úctu ke každodenní, tak samozřejmé a mnoh-
dy nedoceněné péči matky o dítě.

Sdružení rodičů a přátel dětí zorganizovalo ve školním areálu „Sportovní den“. Děti
i rodiče měli možnost absolvovat celou řadu sportovních soutěží. Bylo rozdáno množ-
ství drobných dárků a sladkostí. A vítězem se stal každý, kdo neváhal využít slunné-
ho počasí a zapojit se do akce.

Při setkání starostů slýchávám chválu na dobrovolné hasiče, kteří jsou v mnoha
obcích nejaktivnější složkou. O tom, jak jsou aktivní naši hasiči, jsme se mohli pře-
svědčit při oslavách 130. výročí založení hasičského sboru v Dřevohosticích. Po dva
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dny byl pro návštěvníky připraven bohatý program, který byl ukončen řádnou dešťo-
vou sprškou.

Na dobu prázdnin je v naší mateřské školce naplánována celá řada časově nároč-
ných údržbových prací ve vnitřních i venkovních prostorách. Cílem je zvýšit bezpeč-
nost dětí i zaměstnanců. Na základě žádostí pracujících rodičů byl vedením městy-
se a ředitelstvím mateřské školy upraven časový harmonogram prací tak, aby moh-
ly být v maximální míře uspokojeny požadavky rodičů na prázdninový provoz. Rov-
něž ředitelství základní školy nám vyšlo vstříc se zajištěním stravování děti v MŠ.

Již několik let bývají úspěšní žáci devátých tříd přijímáni a oceňováni vedením měs-
tyse na zámku. Letošní rok byl trochu výjimečný. I když přijetí se nemohlo z organi-
začních důvodů uskutečnit v obřadní síni, probíhala celá akce velmi důstojně a na
vysoké společenské úrovni. Tuto atmosféru zcela určitě umocnilo slavnostní obleče-
ní každého z oceněných.

Vynalézavost jisté skupiny občanů k tomu, aby okradli seniory, je skutečně neo-
byčejná. Postup, při kterém a jak byl okraden náš občan, je zajímavý tím, že celá akce
musela být připravována delší dobu. To již nejsou činy jednotlivce, ale dobře organi-
zované skupiny. O několik dnů později se uskutečnila další krádež z nezajištěného
dodávkového auta, jehož pohyb byl pachateli delší dobu sledován. Vyzývám obča-
ny, aby zvýšili svou ostražitost a v případě podezření ihned volali policii nebo infor-
movali úřad městyse. Také naši zastupitelé se budou tímto celospolečenským pro-
blémem zabývat a přijmou opatření k podpoře prevence a zajištění bezpečnosti
občanského soužití.

Vážení spoluobčané,
přeji vám pohodové letní měsíce, prosluněnou dovolenou a celou řadu kulturních

zážitků.
Stanislav Sk˘pala
starosta mûstyse

Sloupek místostarosty
Jakou vlastně má naše městečko náladu? Jakou náladu rozdává náhodným

návštěvníkům obce a jakou náladu předává nám, občanům, když procházíme ulič-
kami k Náměstí nebo když spěcháme z práce domů? Městečko žije, mění se, občas
bobtná zaručenými informacemi, to aby nezašlo na nudu, občas je v něm všechno
pomalé a někdy s otevřenýma očima skoro spí. Má uhry na tváři, ale poznali byste
ho i na staré rozstříhané pohlednici. Asi nejsme botanická zahrada, někdy dokonce
padáme ulicemi a někdy nás přepadne vzpomínací mánie na doby, které byly zaru-
čeně lepší… Stavěla se škola, pracoval cukrovar, házenkáři hráli ligu a lidé měli k sobě
nějak blíž… Přihlížíme, zda se obec nevylidňuje, jestli se nestane pouhou noclehár-
nou, snad se neuzavřou obchody, které považujeme za jeden ze základů občanské
vybavenosti. Na místní obchody jsme dlouhou dobu zvyklí, vždyť to k nim máme pár
kroků, je to místo setkávání a ranní návštěva místní prodejny už patří mezi zažité ritu-
ály. Koupíme si teplé pečivo, potkáme známé, prohodíme něco o počasí a správně
se naladíme do nového dne. Malý obchůdek plní více úloh, než si mnozí myslíme.
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A co teprve malá hospoda, ta kdyby zavřela, to by nám spadl do klína problém! Bohu-
žel i na vesnici platí ekonomická pravidla. Podporujme proto místní obchodníčky
a více využívejme jejich služeb, vrátí se nám to v podobě času, který neztratíme dojíž-
děním za nákupy do vedlejšího města.

Paráda je také dívat se z nového okna. Potvrdí vám to nájemníci Domu služeb.
Koncem měsíce května a začátkem června jsme tam nechali vyměnit asi 23 původ-
ních šroubovacích oken za okna nová, plastová. V těch nových oknech se už koneč-
ně zračí jakýsi klid uživatelů prostor lékárny, zubní ordinace, praktického lékaře, kvě-
tinářství i prodejny obuv oděvy. A spokojená může být i paní Ejemová v prvním
poschodí. Už si okna opravdu zasloužili. A když se z oken prý trochu vykloníte, dosta-
nete se na chvíli úplně mimo realitu a můžete krásně sledovat děj na parkovišti nebo
na ulici vedoucí na Novosady. Před pár dny však děvčata nesledovala, pan doktor
psal zřejmě diagnózu, toho využil zloděj a ze zaparkovaného auta odcizil jednomu
z dodavatelů květinářství částku v desetitisících korunách. To je velmi nepříjemné.
Má úcta patří paní, která celou krádež viděla, nahlásila k nám na obecní úřad a pozdě-
ji policii popsala. Jaké z toho plyne poučení? Musíme se na bezpečnost občanů zamě-
řit ještě více. Množí se krádeže kol, přibývá drobných deliktů a dle poznatků policie
je většina těchto incidentů vyvolána nájezdy gangů z okolních větších měst. Řeše-
ním by mohla být instalace bezpečnostních kamer na výpadovky z obce. Bránit se
musíme, úřad musí být považován za ochránce svých občanů. 

A tak vám přeji aby ten náš dřevohostický prostor byl i dále bezpečně obyvatelný
a laskavý k normálnímu žití.

Petr Dostál
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Finanční a Kontrolní výbor
Zastupitelstva městyse Dřevohostice
Vážení spoluobčané,
tímto si vás dovoluji seznámit se zkrácenými verzemi kontroly, která proběhla v čer-

vnu 2014. Všechny zde uvedené informace byly v plných verzích prezentovány na
21. veřejném zasedání Zastupitelstva městyse Dřevohostice dne 19. 6. 2014. 

Finanční a Kontrolní výbor Zastupitelstva městyse Dřevohostice.
č. j. 2/2014

Kontrolovaná organizace: Městys Dřevohostice, Náměstí 74, IČ: 00301213
751 14 Dřevohostice, okres Přerov

Datum kontroly: 16. 6. 2014 Čas: 16.00–17.30 hod.
Náplň kontroly: Kontrola návrhu rozpočtové opatření č. 1.
Byl předložen Návrh vyrovnaného rozpočtového opatření městyse Dřevohostice č. 1.
na straně příjmů i na straně výdajů v částce 1.069.668,- Kč.
Nejvýznamnější položky na straně příjmů:
Položka 4116 – dotace z úřadu práce v částce 250.000,- Kč.
Položka 4122 – dotace z Ol. kraje- kultura v částce 40.000,- Kč.
Položka 2111 – příjem z lesa v částce 742.868,- Kč.
Nejvýznamnější položky na straně výdajů:
Oddíl, par. 1031 – lesní hospodářství v částce 300.000,- Kč.
Oddíl, par. 3745 – péče o vzhled obce v částce 250.000,- Kč.
Oddíl, par. 3613 – nebytové hospodářství v částce 257.750,- Kč.
Kontrola plnění Usnesení z 20. zasedání Zastupitelstva městyse Dřevohostice
konaného 27. 3. 2014. 
Bylo předloženo Usnesení z 20. zasedání Zastupitelstva městyse Dřevohostice – bez
výhrad.
Kontrola plnění Usnesení Rady městyse Dřevohostice ke dni 10. 6. 2014.
Byla předložena usnesení ze dne 31. 3. č. 78, 28. 4. č. 79, 5. 5. č. 80, 26. 5. č. 81-
bez výhrad.
Kontrola směrnic a provozních řádů pro rok 2014.
Byly předloženy směrnice: Organizace dopravy a Zadávání veřejných zakázek 2/2014.
Vyhláška o místním poplatku za provoz systému sběru, přepravy, shromažďování, tří-
dění, využívání a odstraňování komunálního odpadu 1/2014.
Kontrola Závěrečného účtu městyse Dřevohostice za rok 2013.
Proběhla diskuse nad Závěrečným účtem městyse Dřevohostice za rok 2013- bez
výhrad.
Kontrola schválení účetní závěrky 2013.
Byly předloženy následující dokumenty:
Zpráva o výsledku přezkoumání městyse za rok 2013.
Inventarizační zpráva.
Výkaz zisku a ztráty.
Příloha ÚSC.
Rozvaha – Bilance.
Výkaz pro hodnocení plnění rozpočtu ÚSC.
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Zpráva o finanční kontrole.
Zpráva z kontroly dotace.
Směrnice schvalování účetní závěrky.
Protokol o schvalování účetní závěrky za rok 2013.
Kontrola plateb místních poplatků od 1. 1. 2014 do 16. 6. 2014.
Byly předloženy výpisy:
Položka 1341 – poplatek pes 23.500,- Kč
Položka 1340 – poplatek TKO 602.091,- Kč.
Položka 2111 – platby za dřevo 2.879.403,- Kč.
Položka 1343 – poplatek za užívání veřejného prostranství 2.700,- Kč.
Kontrola plateb za prodej dřeva z lesa velkoodběratelům 2013–2014.
Městys Dřevohostice uplatňoval pohledávky za prodej dřeva z lesa k 31. 12. 2013
v částce 545.389,- Kč. Pohledávky k 16. 6. 2014 činí 105.093,- Kč.

Informace zpracoval: Jaroslav Janãík

Volby do Evropského parlamentu
ve dnech 23. a 24. května 2014

Jak jsme volili v Dřevohosticích?
Z 1195 oprávněných voličů jich přišlo odevzdat svůj hlas 148, to je 12,38 %. Plat-

ných hlasů bylo 147 a po jejich sečtení došla volební komise k těmto výsledkům:

platné hlasy
celkem v %

KDU-ČSL 38 25,85

ANO 2011 29 19,72

Komunistická strana Čech a Moravy 17 11,56

TOP 09, STAN 15 10,20

ČSSD 10 6,80

ODS 9 6,12

Úsvit přímé demokracie Tomia Okamury 7 4,76

Moravané 6 4,08

Česká pirátská strana 3 2,04

Koalice SP a NO! 2 1,36

NE Bruselu-Národní demokracie 2 1,36

Strana zdravého rozumu-NECHCEME EURO 2 1,36

Strana zelených 2 1,36

Klub angažovaných nestraníků 1 0,68

Republikánská strana Čech, Moravy a Slezska 1 0,68

Strana svobodných občanů 1 0,68

Komunistická strana Československa 1 0,68

Volte Pravý Blok www.cibulka.net 1 0,68

Na dny 10. a 11. října 2014 vyhlásil prezident republiky volby do zastupitelstev obcí
a také do Senátu Parlamentu ČR. Věříme, že volební účast u těchto voleb bude vyš-
ší. RR

kandidující strana nebo seskupení
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Volební období se blíží ke konci
Prezident republiky vyhlásil svým rozhodnutím publikovaným ve sbírce zákonů

pod č. 112/2014 Sb. volby do Senátu Parlamentu České republiky a do zastupitel-
stev obcí na dny 10. a 11. října 2014. 
Kandidátní listiny mohou volební strany podávat do úterý 5. 8. 2014 do 16.00 hod na
Magistrátu města Přerova, Bratrská 34. 
Zastupitelstvo městyse Dřevohostice na svém 21. zasedání, dne 19. června 2014,
stanovilo počet členů Zastupitelstva městyse Dřevohostice 15 a počet členů Rady
městyse Dřevohostice 5 pro volební období 2014–2018 v souladu s § 68 a § 84 zák.
128/2000 Sb.

Jak pracovalo Zastupitelstvo městyse Dřevohostice ve volebním období 2010–
2014

Ve volbách v roce 2010 byl za politickou stranu a politické hnutí za členy Zastu-
pitelstva městyse Dřevohostice zvolen počet kandidátů: 
Sdružení nezávislých kandidátů „Za rozkvět obce“: 9
Sdružení nezávislých kandidátů „Za rozvoj obce“: 3
Sdružení nezávislých kandidátů „Obnova Dřevohostic“: 1
Komunistická strana Čech a Moravy: 1
Křesťanská a demokratická unie-Československá strana lidová: 1

Za období od listopadu 2010 do června 2014 se uskutečnilo 21 veřejných zase-
dání zastupitelstva. Průměrná účast zastupitelů na zasedáních byla 75,8 %.
Celkem bylo projednáno 314 materiálů tj. 14,9 materiálů na jedno jednání zastupi-
telstva.

Dne 6. května 2013 rezignoval na mandát člena Zastupitelstva městyse Dřevo-
hostice MUDr. Eduard Sohlich MBA. Na uprázdněný mandát nastoupila dne 4. 6.
2013 jako náhradník z kandidátní listiny téže strany – Ing. Milada Chytilová. 

Účast členů zastupitelstva na jednáních:

Jméno a příjmení Zvolen za stranu Účast Neúčast

Omluven Neomluven

Dopita Jaroslav SNK „Za rozkvět obce“ 16 5

Dostál Petr SNK „Za rozkvět obce“ 19 2

Doušek Tomáš SNK „Za rozkvět obce“ 17 4

Jančík Jaroslav SNK „Za rozvoj obce“ 19 2

Josiek Martin SNK „Za rozkvět obce“ 18 3

Kasperlík Jiří SNK „Za rozkvět obce“ 20 1

Kociánová Danuše KSČM 17 4

Kubín Zdeněk MUDr. SNK „Za rozvoj obce“ 16 3 2

Roubalíková Michaela MUDr. SNK „Za rozkvět obce“ 20 1

Seidl František KDU-ČSL 12 5 4
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Seidl Karel SNK „Za rozkvět obce“ 14 7

Sigmund Aleš SNK „Obnova Dřevohostic“ 15 5 1

Skýpala Stanislav SNK „Za rozkvět obce“ 21

Sohlich Eduard MUDr. SNK „Za rozvoj obce“ 4 7 3

(do 14. zasedání)

Chytilová Milada Ing. SNK „Za rozvoj obce“ 2 4

(od 15. zasedání)

Zbíral Jiří SNK „Za rozkvět obce“ 9 4 8

Finanční výbor
Finanční výbor pracoval ve složení: předseda MUDr. Eduard Sohlich, MBA, čle-

nové Karel Seidl a Zdeněk Horák. Od 4. 6. 2014 je předsedou Karel Seidl (odstoupil
MUDr. Eduard Sohlich, MBA) finanční výbor je doplněn o člena Ing. Miladu Chytilo-
vou. Od 23. 6. 2011 je rozšířen finanční výbor o členy Bc. Ing. Petra Nedělu a Moni-
ku Zapletalovou.
Za období od listopadu 2010 do června 2014 se uskutečnilo 21 schůzí finančního
výboru.

Kontrolní výbor
Kontrolní výbor pracoval ve složení: předseda Jaroslav Jančík, členové Jiří Zbíral

a Petr Vinklárek. Od 23. 6. 2011 je rozšířen kontrolní výbor o členy Oldřicha Zmeš-
kala a Hanu Bičanovou.
Za období od listopadu 2010 do června 2014 se uskutečnilo 19 schůzí kontrolního
výboru.

Jak pracovala Rada městyse Dřevohostice ve volebním období 2010–2014
Ve volbách v roce 2010 byl za politickou stranu a politické hnutí za členy Rady

městyse Dřevohostice zvolen počet kandidátů: 
Sdružení nezávislých kandidátů „Za rozkvět obce“: 3
Sdružení nezávislých kandidátů „Za rozvoj obce“: 1
Komunistická strana Čech a Moravy: 1

Za období od listopadu 2010 do června 2014 se uskutečnilo 83 schůzí rady. Prů-
měrná účast radních na zasedáních 96,6 %.
Celkem bylo projednáno 1311 materiálů tj. 15,8 materiálů na jedno jednání rady 

Účast členů rady na schůzích:

Jméno a příjmení Zvolen za stranu Účast Neúčast

Omluven Neomluven

Dostál Petr SNK „Za rozkvět obce“ 79 4

Kociánová Danuše KSČM 81 2

Kubín Zdeněk MUDr. SNK „Za rozvoj obce“ 75 8

Roubalíková Michaela MUDr. SNK „Za rozkvět obce“ 83

Skýpala Stanislav SNK „Za rozkvět obce“ 83
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V průběhu volebního období byly jako poradní orgán rady zřízeny komise – sta-
vební, sociální a bytová, životního prostředí a kulturní. Komise svá stanoviska a námě-
ty předkládaly radě městyse.

Stavební komise: Ing. Stanislav Pecha, Jaroslav Veselý, František Seidl, Karel Seidl,
Pavel Roubalík, Petr Dostál, Ing. Milada Chytilová, Danuše Kociánová.

Komise Ïivotního prostfiedí: Ing. Ladislav Foukal, Svatopluk Menšík, Simona Žal-
mánková, Jiří Zbíral, Ing. Bc. Petr Neděla, Ing. Alena Kopečková, Jaroslav Bezděk

Sociální a bytová: MUDr. Zdenek Kubín, MUDr. Michaela Roubalíková, Ludmila
Zehnálková, Jiří Kasperlik, Ivana Kopečná, Petr Dostál, Danuše Kociánová

Kulturní komise: Jaroslav Dopita, Jiří Kasperlik, Libuše Kroutilová, Ivana Kopečná,
Jitka Sedlářová, Jana Josieková, Mgr. Zdeněk Smiřický, Petr Dostál, Stanislav Ský-
pala, Jitka Horáková, Mgr. Petr Rolník. 

Přibližuje se konec volebního období, čtyři roky uběhly jako voda. Mnohé se změ-
nilo a událo a na tváři městyse i na životě v něm je to rozhodně znát. Za tím vším je
vidět spolupráce zastupitelů, rady, spolků i celé řady občanů, kteří neváhají přiložit
ruce k dílu. Za to vše jim právem patří mé poděkování. Zastupitelům za dosavadní
práci, podíleli na schvalování rozpočtů, dotačních titulů, majetkových záležitostí či
rozpočtových opatření a tím i na realizaci jednotlivých akcí. Zvláštní poděkování si
zajisté zaslouží členové rady. Obětovali každých čtrnáct dnů v podvečer několik hodin
ze svého volna na projednávání operačních materiálů důležitých pro plnění rozpočtu
nebo na zajištění chodu městyse. Rovněž chci poděkovat našim občanům za práci
ve výborech a komisích.

Stanislav Sk˘pala,
starosta mûstyse
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Výstava historické hasičské techniky
Oslavy 130 let hasičského sboru

Poslední červnový a zároveň i první prázdninový víkend jsme určili pro oslavy 130.
výročí založení našeho sboru dobrovolných hasičů. Nerozhodli jsme se až v červnu,
jak by mohlo někoho napadnout, přípravy začaly už před rokem, a to hlavně z toho
důvodu, že jsme naše oslavy rozšířili na dvoudenní akci s výstavou hasičské histo-
rické techniky. Proto 28. a 29. června zaplnila naši zámeckou zahradu nejen hasič-
ská technika, ale i desítky dobrovolných hasičů ze všech koutů Moravy. Kdo se při-
šel podívat, mohl zhlédnout 43 exponátů koněspřežných ručních stříkaček, dvouko-
lových motorových stříkaček nebo historická motorová vozidla. Taktéž byla tato tech-
nika k vidění i v provozu. K raritám výstavy patřily hasičské vozy z Ratiboře a Luha-
čovic. Nejvzdálenějším účastníkem byl sbor ze Střílek se Škodou SUPERB. Po celé
odpoledne probíhaly ukázky hašení, a to jak historickou, tak i moderní technikou.
Nechyběla ani ukázka vyprošťování osob z havarovaného vozidla, ukázka psovodů
Městské policie Přerov a také jste si mohli prohlédnout vůz rychlé záchranné služby.
Po celé odpoledne doprovázela program kapela ROKY. 

V sobotu odpoledne byla velkým zážitkem „Spanilá jízda automobilových stříka-
ček z let 1925–1970“. V 16.00 hodin začali naši „placmistři“ řadit stříkačky do kolo-
ny, aby se mohlo za neustálého houkání a troubení vyrazit. Na hasičský automobil ze
Střílek nasedl i Malý dechový orchestr Františka Tkadlčíka s kapelníkem Petrem Mike-
šem, bez kterého by to přeci jen nešlo. Ten hrál po celou dobu jízdy až do Bystřice
pod Hostýnem, kde nás na náměstí čekala spousta nadšených diváků v čele s míst-
ním starostou Mgr. Zdeňkem Pánkem, který nás pěkně přivítal. Kapela zde zahrála
sérii písniček, někteří z nás si zatančili a diváci si prohlédli automobilové stříkačky.
Poté se vyrazilo zpět na dřevohostický zámek, kde probíhal po celou dobu bohatý
program. I já se spanilé jízdy zúčastnila a musím říct, že to byl obrovský zážitek.
Sobotní odpoledne ukončila hudební skupina ARRHYTHMIA. 
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Nedělní program našich oslav zahájila mše svatá v kostele svatého Havla a násle-
doval průvod k soše svatého Floriána, patrona hasičů, u níž byl položen věnec. Po
krátkých proslovech Mgr. Zdeňka Smiřického, Miloše Kvasnici a Stanislava Skýpaly
průvod pokračoval k hasičské zbrojnici, kde proběhla prohlídka opravené a zrekon-
struované zbrojnice. Zajisté jste si všimli, že má zbrojnice „nový kabát“, ale i polože-
nou dlažbu chodníku podél celé budovy a zámkovou dlažbu vjezdu do objektu. Opra-
vena je nejen zvenčí, ale i vnitřní prostory prošly velkými úpravami (klubovna, garáž),
které jste mohli v tuto slavnostní neděli vidět.

No a poté již pokračoval program opět na zámku, kde proběhla pro členy sboru
a jejich hosty Výroční valná hromada. Celé odpoledne vyhrávala kapela Šeucouská
muzika ze Skutče, opět probíhala spousta ukázek, až do doby, kdy nám program pře-
rušil vydatný déšť. V tu chvíli se musela spousta techniky rychle schovat. To by bylo,
aby na hasičskou akci nezapršelo… Očividně tento déšt nevadil hasičům z Tečovic,
kteří svoji ukázku předvedli i za deště. Vůbec jim to ale nevadilo, protože hasiči pře-
ce nehledí na pohodlí, ale zasahují za jakýchkoliv podmínek.

Po oba dny byla v prvním patře zámku umožněna prohlídka fotografií celé histo-
rie našeho sboru a dále putovní hasičská výstava plná uniforem, přileb, odznaků, ale
i dětských autíček a historických dokumentů.

Děkujeme všem, kteří se této akce zúčastnili, zvláště pak Miloši Kvasnicovi, který
nám celou akci moderoval a za celou sobotu a neděli nedal mikrofon od úst, spolu-
moderátorovi Josefovi Barotkovi, který komentoval v sobotu všechny ukázky, dále
velké díky patří hasičům ze Štramberka a Luhačovic, kteří se nebáli a se svými peč-
livě udržovanými stroji přijeli po vlastní ose a na závěr rovněž patří velké díky VŠEM
přátelům a příznivcům SDH, kteří se na této akci jakýmkoliv způsobem podíleli.

Závěrem bych citovala slova starosty SHČMS p. Ing. Karla Rychtra z hasičských
oslav na náměstí v Litoměřicích: „MOHLI JSTE ZDE ZHLÉDNOUT ZLATÉ POKLADY
ČESKÉHO STROJÍRENSTVÍ“

Za SDH Dfievohostice Jana Josieková
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Jak rozesmát kamenného
Kdysi, v dávnověku, když se Bůh cítil být zase jednou lidmi unaven, odebral jim

dlouhověkost a stanovil délku života na tehdy pouhých sto dvacet let. Snad o něco
později mu to přišlo líto. Nechtěl však brát boží slovo zpět a tak svolil, aby některé
z nás přežily alespoň dobré nápady. Takto pak mohly vzniknout filozofie, poezie,
kuchařské knihy a jiné vymoženosti lidského ducha. 

Založení našeho sboru dobrovolných hasičů se z tohoto úhlu pohledu rozhodně
zdá být nápadem vynikajícím a dokazuje to nejen svým věkem. Za sto třicet let exi-
stence této instituce v našem městečku se nestalo příliš mnoho významných udá-
lostí, u kterých by hasiči nebyli. A historie sboru jde věrně po boku dějinám jak obce,
tak celé naší české země. Dřevohostičtí hasiči letos slaví nejen sto třicet let obětavé
a účinné snahy pomoci bližnímu v nejvyšší nouzi. Hasičská myšlenka v Dřevohosti-
cích rovněž slaví sto třicet let formování myšlení mnohých svých bratrů a sester, kte-
ří se pak mnohdy díky tomu dokázali i ve velmi těžkých chvílích správně rozhodnout
ve prospěch svých spoluobčanů, své vlasti a k chvále božího záměru, ponechat nám
svobodnou vůli v rozhodování mezi dobrem a zlem. A něco tak velkého je jistě potře-
ba řádně oslavit.

Naši hasiči museli udělat mnoho práce, než mohl 28. 6. na zámku začít dvouden-
ní narozeninový večírek. Nejen v době dnešní a v naší zemi platí, že pokud má mít
kulturní akce pevnou stavbu, musí stát na základech z pivních sudů. To nešlo pod-
cenit. Dále bylo potřeba vše uklidit a připravit tak, aby se návštěvníci cítili o trošku
lépe nežli doma. To proto, aby jim stálo zato své domovy vůbec opustit a vážit ces-
tu na zámek. Když už tedy zvídavý občan a příznivec hasičstva dorazil a dal si pivo,
začal jistě procházku zámeckým parkem prohlídkou historických stříkaček posváže-
ných z širokého okolí a rozestavěných v parkové zeleni. Kdo s sebou vzal dětičky,
mohl je odstavit ve velkolepém nafukovacím lunaparku a nechat se poučit ukázkami
záchranářského umění profesionálů z dob dávných i ze žhavé současnosti. Obdivo-
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vat jejich nekonečnou
trpělivost s rozmary ti-
še sténajících vypro-
šťovaných figurantů, či
úporné odhodlání pro-
tlačit vodu vyschlými
hadicemi. V obřadní sí-
ni zámku pak jako
skvost nejskvělejší by-
la instalována hasičská
výstava manželů Kol-
čavových, plná vzác-
ných naleštěných arte-
faktů, na které se ne-
sahá.

Naše hasičské mu-
zeum však nestálo
opodál, nýbrž také
otevřelo své brány
všem zvídavým ná-
vštěvníkům a průvod-
ce nejpovolanější je
zasvětil i do těch nej-
tajnějších tajemství na-
šich stříkaček. Komu
už z proudnic a savic
oči přecházely, dal si
k pivu některé z mno-
ha chutných mas, při-
pravených z několika
živočišných druhů
a s láskou, jakou si
zaslouží jen maso. Tak-
to posilněn pak mohl
každý pokračovat v nepřeberném množství radovánek, pečlivě připravených členy
našeho sboru dobrovolných hasičů, a které není naštěstí mým úkolem dopodrobna
vypisovat. Pominu proto spanilou jízdu historických stříkaček do Bystřice, vynechám
senzační atmosféru při koncertu Arrhytmie a budu doufat, že milému čtenáři někdo
povolanější vypoví, jaké to bylo v neděli na slavnostní mši svaté. Rovněž nebudu umět
popsat projevy pod sochou svatého Floriána na náměstí, ale jak jsem tam v to neděl-
ní dopoledne stál a díval se do tváří našich hasičů a hasiček nastoupených hrdě a se
stejnou důstojností jako jejich dávní předchůdci, tak jak známe ze starých fotografií,
v duchu jsem si říkal, že není většího bohatství, než když si je člověk vědom svých
kořenů. A sotva jsem to domyslel, kuknu nahoru a vidím, jak se ten náš Florián potě-
šeně culí.

Jifií Kasperlik
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Hasičské slavnosti Litoměřice 2014
Po tříleté, resp. po čtyřleté pauze způsobené loňskými povodněmi v Polabí se letos

v červnu opět konaly největší hasičské slavnosti v republice a to již po šesté a tra-
dičně v Litoměřicích v areálu výstaviště Zahrada Čech. A letos konečně i se zástup-
ci SDH Dřevohostice v čele s velitelem Martinem Josiekem. Hlavní program byl
nasměrovaný na pátek 6. 6. a sobotu 7. 6. Vystavovatelé si tuto dobu protáhli ještě
o čtvrteční odpoledne a nedělní ráno tak, aby bylo vše perfektně připraveno. A bylo.
Od pátečního rána běžel program jak na drátkách, ukázka střídala ukázku, dobro-
volné hasiče střídali profesionální, starou techniku střídala nová. Prostě akce, na kte-
ré by se musel našinec rozkrájet, aby vše zhlédl. Vše doplňovala historické technika
jednotlivých sborů, kterých se sjelo ze všech koutů naší země na 250, v celkovém
počtu okolo 2 500 osob, což je vskutku znamenité číslo a to hlavně pro organizáto-
ry, kteří nám připravili celé humanitární stanové městečko s asi 40 vojenskými stany,
doplněnými o speciální nafukovací stany se sociálním zařízením, takže mor ani úpla-
vice neměly šanci. 

Sobotní dopoledne bylo věnováno slavnostnímu nástupu všech zúčastněných na
litoměřickém náměstí, kde bylo opět pokořeno jedno nej a to největší setkání histo-
rických hasičských praporů naší země na jednom místě. Celkem se jich sešlo v jed-
né řadě přes 200. Očividně s tím ani pořadatelé nepočítali, protože museli operativ-
ně zvětšit vymezený prostor před tribunou. Po všech politicko agitačních projevech
požehnal všem přítomným hasičům kardinál Dominik Duka. Po ukončení krátkých
ukázek se průvod hasičské techniky odebral zpět na výstaviště.
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Hasiči na soutěžním poli
Pomyslné zahájení oslav 130 let od založení našeho sboru proběhlo druhou květ-

novou sobotu v prostoru za hasičskou zbrojnicí, kde se sjelo okolo deseti družstev
hasičů z okrsku Dřevohostice a Domaželice. Přestože počasí soutěžení moc nepřá-
lo, družstvo mužů z Dřevohostic vyhrálo a postoupilo na oblastní soutěž v Provodo-
vicích.

Tato se konala o čtrnáct dnů později, sjela se zde vítězná družstva všech okrsků
na Přerovsku. Naše družstvo mužů ve složení, Mrtvý P., Starý P., Navrátil M., Dočkal
J., Seidl M., Tomčík R., Bakala J., Hyben J., Baďura M. skončilo v druhé polovině
soutěžního pole.

V sobotu 21. června jsme u nás přivítali soutěžní družstva na noční soutěži Memo-
riálu br. Vašíčka. Přes zajímavě zaplněný rezervační systém se soutěže nakonec
zúčastnilo okolo dvaceti družstev, naše soutěžní družstvo nakonec skončilo v polo-
vině soutěžního pole. 

Družstvo mužů také zajíždělo na soutěže do okolních obcí a mezi největší úspěch
zatím hodnotí druhé místo na noční soutěži v Beňově.

I zástupci našich nejmladších kategorií vyrazili letos na soutěže StMp 2014, i přes
pravidelné tréninkové hodiny družstva mladších i starších žáků končila vždy na 5.–10.
místě. Proto se družstvo mladších žáků vypravilo na soutěžní pole okresu Přerov a 22.
června jsme zavítali na Pohár Hané do Troubek, v konkurenci více než 20 družstev
mladších žáků naše družstvo ve složení Odložilík V., Valčuha T., Toračová V., Rouba-
líková S., Roubalík L., Obšnajdr M., Školoudová S. zvítězilo. A doufáme, že po prázd-
ninách naše družstva navážou na soutěžní vlnu.

Pavel Mrtv˘ 
starosta SDH Dfievohostice

Pan kardinál bohužel opomněl požehnat dřevohostické koňěspřežné stříkačce,
neboť po pátečním nastartování „na drc“ se ji v sobotu nepodařilo nastartovat. Vše
naštěstí zachránili litoměřičtí, kteří vlastní obdobný typ kombinované stříkačky a moh-
li tak diváků předvést nádherný zvuk dvou taktů. Samozřejmě je nutno dodat, že jejich
motor byl také zgenerálkován v Dřevohosticích.

Večerní program probíhal na Vodním náměstí na břehu Labe ukázkami hašení tzv.
monitory, přes které projde za pomoci vysocevýkonných čerpadel přes 20 000 l vody
za minutu, dále proběhly ukázky přímo na vodě a to od obojživelného plavidla přes
malé motorové čluny až po ukázku hašení vrtulníkem za pomoci tzv. bambi vaků. Po
setmění nás čekala trocha umění a hasiči předvedli takovou svoji Křižíkovu fontánu,
kdy 60 proudařů stříkalo na znamení dirigenta nasvícenými proudy za zvuku hudby. 

Ještě musím zmínit, že za celý víkend navštívilo výstaviště 17 000 návštěvníků,
což je také velmi úctyhodné číslo.

Závěrem bych chtěl poděkovat Martinu Libjakovi za průvodcovskou službu po
Terezíně a veliteli litoměřických dobrovolných hasičů a jednomu z hlavních organizá-
torů Martinu Šimkovi, jež inicioval pozvání našeho sboru a také se o nás po celou
dobu nadstandartně staral.

Petr Men‰ík



16 Dfievohostick˘ zpravodaj 2/2014

Fotografie z muzejních sbírek

Večerní prohlídka zámku 
aneb jak během staletí Dřevohostičtí rozum brali

„Vzdělávání nebylo vždycky takovou samozřejmostí, jako je dnes.“ Touto větou
jsme začali letošní večerní prohlídku. Stejně jako loni jsme chtěli ukázat, jak nebylo
jednoduché hasit požáry, letos jsme chtěli upozornit na to, že přístup ke vzdělání
nebyl vždycky jednoduchý a i když byl, efekt výuky nebyl vždycky takový, jaký by měl
být. První školy vznikaly už ve starém Egyptě, v Mezopotámii a v Persii, byly zřizo-
vány při chrámech a panovnických dvorech a učila se v nich jen vybraná mládež.

S přiblížením středověkého školství nám pomohli naši ochotníci výborně přichy-
stanou scénkou. Nádvoří dřevohostického zámku jsme proměnili ve středověkou tří-
du, učitelem byl vysloužilý voják, jak to v těch dobách často bývalo. Jeho žena na
kamínkách připravovala jídlo a sušila prádlo, v ohrádce pobíhaly slepice. Žáci mohli
chodit do školy, jen když nemuseli pracovat na polích nebo ve stájích. Trochu jsme
přiblížili i fyzické tresty, které byly v té době obvyklé, třeba klečení na hrachu, které
si mohly přihlížející děti vyzkoušet na vlastních kolínkách.

…i v roce 1934 na‰i hasiãi slavili
J. Jakubál
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Počasí nám tentokrát moc nepřálo, zima okolo 5 stupňů nad nulou nás odradila
od přichystaných her venku v zámecké zahradě, proto jsme se po scénce všichni
vydali do prvního patra zámku do tepla, kde děti namalovaly krásné obrázky a my
ostatní jsme si popovídali o tom, jak to bylo u nás v Dřevohosticích.

Na závěr se jako vždy otevřely dveře výstavních expozic, Hasičského muzea
a zámecké věže. Z ní mohly děti poslat do světa papírové vlaštovky se svými přání-
mi. Potěšila nás velká účast, nejen Dřevohostických. Kromě toho, že jsme chtěli uká-
zat, jak to děti dříve se vzděláváním neměly vůbec jednoduché, dalším naším přáním
bylo zviditelnit dřevohostický zámek a přilákát více návštěvníků ze širokého okolí. A to
se nám v sobotu 3. května podařilo. 

I letos jsme Večerní prohlídkou zahá-
jili průvodcovskou sezonu našeho
dřevohostickému zámku, která trvá od
května do září, vždy každou neděli
v 9.00, 11.00, 13.00 a 15.00 hodin,
v době prázdnin i mimo tuto dobu
díky Informačnímu centru, které sídlí
v prvním patře zámku. Tak se přijďte
podívat.

Michaela Roubalíková
Vlastivûdná spoleãnost Îerotín
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v 1. patře dřevohostického zámku
• otevřeno je v červenci a srpnu denně 9–12.30 a 13–17 hodin
• prohlídka zámku a hasičského muzea, informace pro turisty

• tel.: 723 910 281, e-mail: icdrevohostice@seznam.cz

Sportovní den
aneb Hébéme se spolem

Letos již potřetí jsme se na státní svátek 8. května sešli na hřišti za základní ško-
lou, abychom si trochu zasportovali. SRPD opět přichystalo zábavný šestiboj v kla-
sických i alternativních disciplínách. Letošní účast byla trošku ovlivněna tím, že paní
ředitelka se k velké radosti nejenom všech dětí rozhodla v pátek 9. května vyhlásit
ředitelské volno, a proto někteří vyrazili na prodloužený víkend. Ale i přes mírný deš-
tík se u prezence sešlo 63 dětí a 4 odvážní chlapi, ženská kategorie letos zela prázd-
notou. 

Hned na začátku sportovního klání nám bylo jasné, že většina účastníků již má
zkušenosti z minulých let, protože všechny děti se hned po prezenci vrhly na přichy-
stané i právě se chystající disciplíny a začaly soutěžit. Ani jsem nestihla oficiální zahá-
jení, celá akce se jaksi zahájila sama. Letos byl přichystán opět běh na 60 m, skok
do dálky, hod na koš, cyklodráha, zábavný slalom a opičí dráha. A všechny děti to
zvládly bravurně a bez úrazu.
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Všechny nás potěšila radost dětí, které si odpoledne plné pohybu opravdu užily.
Všechny děti byly oceněny větším či menším dárkem, podle sportovních výkonů buď
na stupních vítězů nebo v následné tombole, nikdo neodešel s prázdnou. Takže dou-
fáme, že se za rok sejdeme znovu a budeme se „hébat spolem“.

Michaela Roubalíková, SRPD 
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Svátek matek
neděle 11. května 2014
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Opět nás přibylo
V neděli 6. dubna 2014 se uskutečnilo v obřadní síni zámku v Dřevohosticích vítá-

ní občánků z Dřevohostic a okolních obcí. Celkem jsme uvítali do života 11 dětí.
Z Dřevohostic to byli Anna Škrabanová, Kateřina Kovářová, Mikuláš Běhal, Marie

Pitnerová, Boris Humburský a Tereza Procházková.
Z Křtomile Antonín Daďa, Tobiáš Skotal a Martin Zavadil., z Radkov Agáta Bělán-

ková, z Radkovy Lhoty Nela Hradilová.
Všem rodičům blahopřejeme k narození děťátka. Ať vám váš potomek přinese

mnoho radosti a šťastných chvil.
LK
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Co víme o historii dřevohostické zvonice
a dalších církevních objektech

dokonãení z minulého ãísla
Zajímavé informace k námi sledovanému tématu poskytl Jan Jiří Středovský, kato-

lický kněz, který působil od roku 1703 do své smrti 15. srpna 1713 jako farář v Pav-
lovicích u Přerova, které tehdy byly součástí dřevohostického panství. Znal tedy pomě-
ry v Dřevohosticích z vlastní zkušenosti a dostal se k pramenům, které se nám již
bohužel nedochovaly. Ani on se ale nevyvaroval nepřesností a omylů, například když
uváděl, že základní kámen bratrského sboru (kostela) a také poslední „položil kacíř-
ský predikant, pikart, bratr Jan Blahoslav“. Jako přesné datum uvedl pondělí veliko-
noční (20. 4.), podle starého juliánského kalendáře, roku 1579 a dostavěn byl do roka
a do dne, totiž v pondělí velikonoční (4. 4.) 1580. Budeme-li věřit datu, pak Jan Bla-
hoslav toho nemohl být účasten, neboť zemřel již v roce 1571. Bratrský sbor byl vysta-
věn nákladem tehdejších majitelů panství Jana a Viléma Vaneckých z Jemničky. Jak
vypsal Jan Matyáš Heintz z rukopisu Nikodéma Zwierky, kdysi dřevohostického oby-
vatele, mnoho příslušníků jednoty, obyvatel i lidí odjinud, přispělo dobrovolně a zadar-
mo prácí a přiváželi materiál ze vsi Šišma z tvrze, zbořené tábority, ve vlastnictví
vzpomínaných pánů. Je otázkou, zda písmena J. B. A. na korouhvičce bratrského
sboru lze vztáhnout k nějaké konkrétní osobě, která měla podíl na výstavbě. 

B˘valá Ïidovská modlitebna, potom katolická ‰kola (dne‰ní ãp. 118 – na rohu Novosad
a uliãky ke kostelu)
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Jan Jiří Středovský nám také poskytl informace o zvonici. Tu podle něj postavili
dřevohostičtí pikarté v roce 1590 mimo svou svatyni na hřbitově, kde pochovávali.
K významným představitelům jednoty bratrské, kteří byli pochováni v Dřevohosticích,
patří bezesporu biskup Pavel Jesen roku 1594 a biskup Jan Němčanský o čtyři roky
později. Je hodné zaznamenání, že prostor kolem věže byl kdysi před tím, než jej
měla jednota, židovským pozemkem. Po vyhnání židů z městečka byl pikartům poze-
mek pány toho místa připsán jako hřbitov, ve kterém pochovávali po mnoho let, a to
až do doby, kdy začali mít rozepře s utrakvisty kvůli pomluvě. Když totiž kolem roku
1615 při pohřbu jakéhosi utrakvisty zvonily zvony ve farním kostele, kterási žena bra-
trského vyznání prý řekla: „Dobrotivý bože, jak mnoho lidí jde tou cestou, která vede
na šibenici.“ Utrakvisté totiž pohřbívali na hřbitově mimo městečko v místě, darova-
ném v pátek před sv. Václavem (23. 9.) 1611 Karlem starším ze Žerotína, ležícím mezi
městečkem a místem, kde stála šibenice. Když to, co bylo vyřčené, nemohlo vést ke
smíru mezi obyvateli, byli členové jednoty bratrské potrestáni Karlem starším ze Žero-
tína zákazem pochovávat své mrtvé na hřbitově kolem věže. Tím byli přinuceni cho-
dit se svými pohřby tou cestou, která vede k šibenici a pochovávat na místě společ-
ném s utrakvisty. Od té doby zůstal bratrský hřbitov opuštěný a teprve v roce 1654
majitel panství Jan Kaltschmidt, kancléř olomouckého biskupa Leopolda Viléma, arci-
knížete rakouského, rozkázal strhnout zeď onoho hřbitova po celé délce od věže až
ke špitálu, který ležel v místech nynějšího domu čp. 8.

Ve svém historickém pojednání ze začátku 18. století Jan Jiří Středovský zazna-
menal, že pod vzpomínanou věží se rozkládala krypta s klenutím, do které se vchá-
zelo zvláštními kamennými schody od severu z pustého hřbitova, využívala se
k pohřbívání dědičných pánů Dřevohostic. Středovský ji znal jako zanedbanou a otev-
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řenou. V době výstavby zvonice byl majitelem panství již Karel starší ze Žerotína po
Bartoloměji Vaneckém, který zemřel 8. září 1589. Pokud bychom věřili údaji o tom,
že krypta byla určena k pohřbívání vrchnosti, je možné, že o tom rozhodl již Bartolo-
měj Vanecký, který také měl být prvním pohřbeným. Členové žerotínské linie, ke kte-
ré patřil Karel starší ze Žerotína, měli totiž rodinnou hrobku v Brandýse nad Orlicí.

Události třicetileté války těžce dolehly na Dřevohostice. V prosinci 1625 našli gene-
rální vizitátoři v Dřevohosticích velkou spoušť. Farnost byla spravována z Bystřice
pod Hostýnem. Kostel byl zpustošen ohněm a zcela vyloupen, až na jeden stříbrný
kalich, křtitelnice byla hrnčířská práce, dva zvony. Bohoslužby se musely konat
v zachované a pěkné pikartské modlitebně. Farníci, kromě sedmi nekatolíků, si stě-
žovali, že, ačkoliv zdejší fara je starší než v Bystřici, se tu nekonají mše tak často jako
tam a nezpívají nešpory, což farář slíbil, když pro něj bude poslán kůň, protože byl
slabý na nohy. Fara byla malá a jeden lán pole k ní patřící byl ve vlastnictví vrchnos-
ti. Prvním samostatným farářem se stal asi Pavel Hlavnický od roku 1638, který, stej-
ně jako následovníci až do roku 1681 administrovali farnost Pavlovice, která byla
v květnu 1642 zrušena Pavlem Peškou.

V roce 1676 bylo městečko stiženo další pohromou. Dne 30. dubna vypukl u Vác-
lava Pyšnýho u mostu požár, který schvátil celé město i Novosady. Také z jiných pra-
menů vyplývá zcela jasně, že k požáru došlo v roce 1676, a ne o dva roky dříve, jak
se uvádí ve farní kronice, odkud tento chybný údaj převzali někteří další autoři. Pisa-

DÛm ã.p. 121, ‰kola do r. 1919 – pohled od zvonice▲▲
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tele kroniky k tomu vedla ta skutečnost, že v kameni nad vstupními dveřmi do fary je
vyryt nápis - Sub Patronatu Illustr. D. D. Joannis de Kaltschmidt L. B. de EIsenberg
D. in Dřevohostitz, Plankenberg, Chorinii et Louczka. Anno 1675 erecta. Následně
uvažoval kronikář tím směrem, že oheň musel vzniknout před tímto datem. 

Víme, že Jan Ignác Kaltschmidt, držící dřevohostické panství od roku 1649, pod-
nikal rozsáhlé stavební úpravy na zámku. Kaltschmidt také dal zájemcům řadu pustých
gruntů po shořelých domech na novou výstavbu. Je proto samozřejmé, že se staral
i o opravu církevních budov. Oheň z roku 1676 jen urychlil definitivní rozhodnutí pře-
nést církevní správu do budov vystavěných jednotou bratrskou, které nebyly požá-
rem tak poničeny. Obrátil se s žádostí na olomouckého biskupa Karla z Lichtenštej-
na, který souhlasil listem, daným ve Vyškově 14. srpna 1676, s tím, aby se bratrská
modlitebna stala farním kostelem. Fara byla zřízena, jak již to měl Kaltschmidt v úmys-
lu dříve, z bratrského domu. V novém kostele měl farář Jan Knur (1670–1681) první
kázání a kaplan Jan Kopáč první zpívanou mši svatou 7. srpna 1678, kdy byla právě
neděle a svátek sv. Donáta.

Rozhodnutím majitele panství ze 7. září 1678 byla opravena farníky pro účely ško-
ly bývalá židovská modlitebna (dnešní čp. 118). Výstavba na prázdných místech ale
pokračovala dále. Dne 21. června 1723 obdržel Fridrich Jurášek na přímluvu dřevo-
hostického faráře Václava Soukupa (inspektora špitálu) povolení postavit domek na
tom místě (dnes čp. 121), které bývalo zahradou, kterou využívali špitálníci z čp. 8.
Když od domu Jana Malíka vyšel 1. července 1744 o 11. hod. před polednem oheň,
zničil 42 domů, totiž 17 na Novosadech a od fary 25, k tomu zvonici, dvě stodoly
a školu. O rok později byla na místě shořelého Soukupova domu (čp. 121) postave-
na budova školy a zároveň byla opravena vedle stojící zvonice.

Jifií Lapáãek

Z mateřské školky
Co už proběhlo:
✽ Praxi na naší škole vykonávali studenti pedagogické školy Jiří Caletka, Nicola Kola-

říková ve dnech 28. 4.–13. 5. 2014 a Pavlína Albertová po dobu tří týdnů od 28. 4.
do 20. 5. 2014.

✽ Na oslavě Dne matek v sokolovně vystoupila děvčata pod vedením p. uč. Pokor-
né s taneční skladbou Banánky v čokoládě.

✽ 13. 5. 2014 proběhla oslava Dne matek ve třídě Myšáků a Broučků a o den pozdě-
ji ve třídě Sluníček. Děti maminkám předvedly, co se naučily – básničky, písničky,
pohybové hry, cvičení – a spolu s maminkami vytvářely podle instrukcí učitelek malé
dárečky.

✽ 15. května se uskutečnil výlet do Galaxie Zlín. Neměl chybu. Děti se vyřádily a poří-
dili jsme tam i fotky předškoláků na tablo.

✽ 22. 5. se děti dozvěděly něco nového ze života tažných psů od muschera z Týna
a pejsci je povozili kolem potoka.

✽ 6. 6. navštívily školku studentky stomatologické fakulty v Olomouci a učily děti
správnému čistění zubů.
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✽ V pátek 13. 6. (nej-
sme pověrčiví) jsme
se fotili. Focení pro-
běhlo dobře, fotky
jsou pěkné.

✽ 17. 6. vyrazili před-
školáci v maskách
na poslední zvoně-
ní. Děkujeme všem,
kteří je obdarovali
sladkostmi nebo
penězi. Sladkosti si
rozdělili, peníze šly
na účet školky.

✽ 24. 6. předškoláci
složili malou maturi-
tu, kde předvedli
své znalosti, byli pasováni na školáky při slavnosti rozloučení s MŠ. Hodně úspě-
chů v 1. třídě jim popřál i starosta městyse pan Skýpala a předal na památku kni-
hu s věnováním.

✽ Od 23. 6. do 4. 7. vykonávala praxi na naší škole studentka vysoké školy v Olo-
mouci Tereza Šmejsová.

✽ 26. 6. se paní ředitelka sešla s rodiči nových dětí a předala jim základní informace
o placení školného, stravného, co potřebují do MŠ a co mají děti před nástupem
do školky umět.

Co probíhá:
Prázdninový provoz v MŠ

Peticí si rodiče vymohli změnu rozhodnutí Rady městyse Dřevohostice o délce
uzavření MŠ přes prázdniny. Provoz byl prodloužen o 14 dní. Provozovatel si na sebe
upletl bič, protože tím zkrátil dobu na zvládnutí všech naplánovaných oprav. A není
jich málo: odstranění starých nebezpečných obkladů v kuchyni a přilehlých míst-
nostech; nové obložení; úprava vedení vody a elektřiny v těchto místnostech; dodě-
lání asi 20 krytů na radiátory; vymalovat třídy, herny (tedy asi půlku školky); vydláždit
prostor před vstupem do MŠ; všechno uklidit a nachystat na provoz v posledním srp-
novém týdnu.

Jsme školské zařízení a učitelky musí čerpat dovolenou přes prázdniny. Proto nás
mrzí výroky typu „učitelky si budou přes prázdniny hojdat nohama a my nemáme kam
dát děti“ nebo „to budou uklízet po malíři kartáčkem na zuby, že k tomu potřebují
tolik času?“ Kdo chodí do školky, ví, kolik je ve třídě a herně věcí, které se musí před
malováním schovat, pak umýt a uložit na své místo. Copak učitelky nemají nárok na
dovolenou? Na odpočinek po psychicky náročné práci? Proč se maminky mezi sebou
nedomluví a nepohlídají si děti navzájem? Proč se některá nenabídne, že přijde po
malování pomoci s uklízením? Vybírat dovolenou v průběhu školního roku, když jede-
me přes všechny prázdniny, nelze. Všichni učitelé mají ze zákona stanovenou dovo-
lenou 8 týdnů a k jejímu vybrání jsou určeny prázdniny. 
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Sluníčkový Den matek
Slzičky dojetí vytryskly maminkám našich nejmenších školáčků, když je na osla-

vu Dne matek pozvaly jejich děti a paní učitelky z mateřské školky. 14. květen byl
chladný, deštivý a nevlídný den, ale Sluníčka jej dokázala úžasně proměnit. 

„Že se něco chystá, jsem sice tušila,“ říká paní Cholasta, maminka Sama, který
oddělení Sluníčka navštěvuje, „ale náš kluk nic neprozradil, protože to bylo tajné pře-
kvapení. Když jsme dorazili do školky, předvedly nám naše děti, co je paní učitelky
Simonka Foukalová a Lucka Pokorná naučily. Celé vystoupení bylo moc pěkné, ale
když na konci každé z dětí řeklo: Maminko, mám tě rád, dojetím jsem ani nemohla
vydechnout. Tak krásný pocit jsem už dlouho nezažila. Pak už se k nám naše děti roz-
běhly a čekala nás společná výtvarná dílna – vyráběli jsme srdíčka z kávových zrn. Pří-
jemnou vůni ještě zdůraznily šálky vídeňské kávy od paní učitelky Simonky a zákusek
s cukrovým srdíčkem, kterým nás rodiče slečna Lucka pohostila. 

Moc se mi líbil nový styl, s jakým jsme společně svátek oslavili, a oceňuji kreativi-
tu a osobní zaujetí obou paní učitelek. Myslím, že mluvím za všechny sluníčkové
maminky, když řeknu: Jsme velice rády, že jste učitelkami našich dětí a moc vám děku-
jeme.“

paní Cholasta se vyptávala Nata‰a Kuãerová

Co bude: 
V listopadu oslaví mateřská škola 50 let od svého otevření. Chystáme větší osla-

vu na sobotu 8. 11. Program bude upřesněn. Rozhodně proběhne Den otevřených
dveří, setkání bývalých pracovnic, akce pro děti v sokolovně….Chtěla bych poprosit
rodiče, kteří mají doma videa (besídky – Vánoce, Den matek, rozloučení..) z doby, kdy
jejich děti navštěvovaly MŠ, zda by nám je mohli zapůjčit. Ozvěte se mi, prosím, co
nejdříve.

Sedláfiová Jitka, fieditelka M·
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Kde se pivo vaří…
Ve středu 14. května jsme my, deváťáci, navštívili přerovský

pivovar Zubr. Hned na nádvoří jsme si všichni říkali: „Proč do pivo-
varu Zubr jezdí kamión s nápisem Holba a Litovel?“ Pak přišel pán
s modrými čepičkami podobnými těm, v nichž se dojí krávy. Zvesela nám je rozdal
a my jsme si je ještě veseleji nasadili na hlavu a prohlíželi jsme se ve výloze, jak jsme
krásní, nebo jsme se sami sobě navzájem smáli. 

Pan průvodce, ten s těmi čepičkami, nás vzal do různých budov a místností. V jed-
né se třeba šrotoval slad a my jsme se dozvěděli, že existují dva druhy sladu – tma-
vý a světlý, ale příšerně to tam smrdělo a bylo strašné horko.

Nejvíce se mi líbilo v místnosti, kde se pivo zchlazovalo na 8 °C, a tak tam byla pří-
jemná zima. Taky mě ješ-
tě zaujalo se dívat na
„roboty“, kteří skládali
pivo a balili je. To bylo
celkem vtipné! Hlavně
jsem se bála, že se třeba
balení s bečkou srazí
s balením piv ve skle.
Nejlepší ale bylo, že jsme
si mohli vzít domů ty
modré čepky. Nacpali
jsme je tedy do kapsy
a rychle utíkali. V pivova-
ru se nám sice líbilo, ale
ty čepičky, co kdyby je
chtěli vrátit!

Vendula Mizerová 

Aby nám chutnalo
Ve školní kuchyni se vaří stále dobře a strávníkům určitě šmakuje. Před pár lety se

varně, přípravnám a skladům dostalo rekonstrukce, zakoupili jsme zařízení pro mytí
nádobí, ovšem sporáky, ty už pamatovaly ledaco, a tak jarní prověrka bezpečnosti
jasně rozhodla: Smažicí pánev, kotel a jeden sporák musíme vyměnit. Nejtěžším úko-
lem bylo zajistit kvalitní výrobky. Vždyť ty staré vydržely téměř třicet let! Po dlouhém
zvažování jsme pořídili elektrickou smažicí pánev, dvě varné stoličky a plynový ohří-
vač pokrmů. Nové zařízení za více než 160 tisíc korun, které jsme si našetřili, už dva
měsíce slouží ke spokojenosti pracovnic kuchyně. Láskyplně je leští, aby vydrželo
dlouho co nejkrásnější.     

Celkové rekonstrukce se dočká cvičná kuchyňka. Za ta léta, co se z ní po škole
linou všelijaké líbezné vůně, značně zvetšela. „Nedá se svítit, tedy vlastně péct,“
povzdychla si paní zástupkyně, když se čtvrťáky vytahovala plech s poněkud tmav-
šími vanilkovými rohlíčky, „potřebujeme novou troubu“. Pokrok nezastavíš, a tak jsme

Ze základní školy
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objednali rovnou sporáky
s horkovzdušnými troubami
a keramickými varnými des-
kami. Chvíli jsme váhali nad
barvou nových kuchyňských
linek a nakonec se rozhodli
pro žlutobílou kombinaci.
Sami bychom mnoho nesved-
li, kdyby nebylo zručných
mužů od nejrůznějších řeme-
sel – pan Baďura připravuje
rozvody vody a odpady, pan
Matějíček už řeže díly nových
linek a my? My se těšíme na
vaření v novém.

Nata‰a Kuãerová

Konec dobrý, všechno dobré…
…řekli si deváťáci, a jen co obdrželi rozhodnutí, že byli přijati na střední školy, pře-

stalo je vyučování jaksi zajímat. Nejdůležitější bylo rázem tablo, společná trička, škol-
ní výlet, co si vezmou na poslední zvonění a jiné životně důležité problémy.   

„Poprvé jsme se pohádali kvůli tričkům,“ vzpomíná Žanda Bakalová, „nakonec se
nám podařilo shodnout se na barvě a potisku a já jsem si myslela, že takhle přece na
sebe už nikdy ječet nebudeme.“  

Pak ovšem vyvstal problém, co s třídním tablem. „Paní učitelka řekla, že po Čaro-
dějnicích času dost, ovšem ani pak se k tomu nikdo moc neměl. Jen zase začaly hád-
ky, co na to tablo dáme. Venda a Verča se naštěstí chopily barev, já a Zuza jsme
pomáhaly paní ředitelce udělat písmo a nalepit fotky. Poradila nám, ať si nehrajeme
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s rovnými čarami a vyměřováním, a tak se fotografie i nápisy kroutí jako vlny na moři.
Áďa s Vendou tablo naaranžovaly k Nedělovým do výkladu a odpoledne už jsme se
běželi podívat, jak jsme krásní,“ řekla Verča Vltavská. 

Jako každý rok i letos pozval pan starosta nejúspěšnější žáky na zámek. Pavel
Janečka, Tomáš Rosulek, František Malhocký, Vít Michálek, Vendula Mizerová, Zuza-
na Nelešovská a Adéla Zmeškalová byli přijati ve slavnostní atmosféře, ale měli mož-
nost si i neformálně popovídat o svých plánech a snech nad skvělým zmrzlinovým
pohárem. Pavel, který byl přijat na brněnskou konzervatoř, v honosném prostředí zaz-
píval Dvořákovu píseň. „Na zámku to znělo obzvlášť vznešeně,“ pochvalovali si všich-
ni posluchači. 

S občany se absolventi rozloučili už ve středu při Posledním zvonění, kdy zpívají-
cí maskovaný průvod prošel městysem. Největší úspěch slavil Víťa přestrojený za
mažoretku, který byl se svými skoro dvěma metry fakt nepřehlédnutelný. 

A skutečné poslední zadrnčení školního zvonku si vyslechli deváťáci v tělocvičně.
Jakmile nejlepší sportovci, umělci a sběrači obdrželi ocenění, předali patroni z 9. tří-
dy svým chráněncům – prvňáčkům knihy na prázdninové čtení. Se spolužáky se naši
absolventi rozloučili slavným Valčíkem, při němž nejednomu z nich ukápla slza. Roky,
které byly branou z dětství do mládí, skvěle shrnula Veronika Zapletalová: „Když se
tak zpětně dívám a uvědomuji si, že po devíti letech skoro společného života se za
pár týdnů rozejdeme, je mi do breku. Lidé, kteří si ze začátku do oka nepadli, jsou
teď přátelé a mají leccos společného. Zdá se nám docela dávno, co jsme poprvé,
plni očekávání těkali očima po třídě a snažili se najít nové kamarády. Ať už na konci
roku budeme bulet jak želvy nebo ještě hůř, naše přátelství tím přece nekončí. Bude-
me sice už každý někde jinde, ale to nás přece nerozdělí. A proto je to šťastný, dobrý
konec.“

Nata‰a Kuãerová
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Jak jsme přežili naše přežití
V pondělí 7. 4. 2014 vyrážíme na dlouho

plánovanou školu v přírodě s p. uč. Markem
Foukalem a p. uč. Janou Číhalovou. Z Dře-
vohostic odjíždíme s plnou polní už v 5 ráno,
pokračujeme vlakem až do Okříšek a odsud
zdlouhavou a náročnou cestou do Chalou-
pek, kde jsme strávili 5 nádherných dnů.

První den nás čekal orientační běh a,
i když se málokdo vyznal v mapě, do cíle
jsme dorazili všichni. Výborná zmrzlina a křu-
pavé špekáčky dovršily zážitky prvního dne.
V úterý přišli dva noví lektoři Robert a Katka
i svérázná Iva, která nás učila hledat a jíst
„pochoutky“ přímo z přírody. Poznávali jsme
stopy zvířat, vyráběli píšťalky z vrbových
proutků, zaběhli si další deštěm komplikova-
ný orienťák.

Ve středu proběhl náročný výšlap na zří-
ceninu hradu Rokštejn, oběd přímo z kotlíku,
hledání spolužáka, který se rozhodl být nej-
rychlejší z nás. Po návratu na základnu
v Chaloupkách jsme se dozvěděli, že jsme
ušli dobrých 24 km. Čtvrtý odpočinkový den
jsme si vyzkoušeli tkaní a plstění v rukoděl-
ce, společně si uvařili buřtguláš a těšili se na klidný odpočinek. To jsme se však pře-
počítali. Hodinu po půlnoci nás čekalo probuzení a výšlap do nočního lesa – obáva-
ná stezka odvahy. Stálo to opravdu za to, nejvíc nás všech „vytočila“ zpráva vtipál-
ka p. učitele, že domů máme pouhých 8 km. Což naštěstí nebyla pravda. 

Návrat domů v pátek 11. dubna byl už brnkačka, dojeli jsme v pořádku, unaveni,
ale spokojení a plní nezapomenutelných zážitků. Milí spolužáci, můžete nám závidět
a klidně se příště přidejte – jedeme zase, na stejné místo, ve stejné sestavě příští rok.

Patricie Pechová a Mája ObdrÏálková, osmáci ze ‰koly v pfiírodû
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Díky projektu Recyklohraní a dalším sběrovým aktivitám ušetřila naše škola
životnímu prostředí řadu surovin.

Loni na‰i Ïáci odevzdali k recyklaci 3 televize, 1 monitor a 260 kg drobného elek-
troodpadu.

„Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování společnosti ASEKOL vyplývá, že obča-
né naší obce v loňském roce vytřídili a prostřednictvím naší školy odevzdali 3 televi-
ze, 1 monitor a 260 kg drobných spotřebičů. Tím jsme uspořili 6,91 MWh elektřiny,
459,67 litrů ropy, 27,21 m3 vody a 0,16 tun primárních surovin. Navíc jsme snížili emi-
se skleníkových plynů o 1,32 tun CO2, a produkci nebezpečných odpadů o 5,59 tun“.

Když si uvědomíme, že například osobní automobil vyprodukuje za rok provozu
2 tuny skleníkových plynů a jedna čtyřčlenná domácnost průměrně ročně spotřebu-
je 2,2 MWh elektrické energie, jsou to impozantní čísla. Proto si všichni, kteří zodpo-
vědně třídí a přispívají tak k ochraně životního prostředí, zaslouží obrovský dík.

V rámci pravidelně pořádaných
sběrových týdnů na‰e ‰kola v tom-
to školním roce odevzdala 33 661
kg papíru, 1 190 kg Ïeleza a 284 kg
PET víãek. I to je výkon, který stojí
za zaznamenání. Peníze, které tímto
škola vydělala, si žáci podle svých
zásluh rozdělili do fondů tříd a poří-
dili si za ně např. školní potřeby,
nebo jeli na výlet. Část těchto
finančních prostředků bude použita
k rekonstrukci školní cvičné kuchyň-
ky. Sami žáci, jejich rodiče a další
dobrovolní dárci tak přinesením sbě-
ru přispějí ke zlepšení školního pro-
středí. I jim patří náš dík.

Ekot˘m Z· Dfievohostice

Výlet 1. a 2. třídy do ZOO
Na školní výlet do ZOO Zlín jsme se vypravili společně s první třídou. Jeli jsme

autobusem, bylo to dobrý. Paní učitelka nám koupila vstupenky a hned jsme se pus-
tili do svačinek. Prohlídku jsme začali jízdou vláčkem. Jeli jsme kolem nosorožců
a slonů a taky jsme z vlaku viděli bílého klokánka. Procházeli jsme velkou klecí
s papoušky a kolem rybníka s černými labutěmi. U dětského hřiště jsme se občer-
stvili a pak hurá na klouzačky. Potom jsme navštívili žirafy. Jo a málem bychom zapo-
mněli na plameňáky. A ještě se nám líbily zebry a divoké prase. A i tygři byli moc krás-
ní - jeden z nich pozoroval letící letadlo. Nakonec jsme se ještě občerstvili a pak jsme
se vydali k autobusu. Moc se nám na výletě líbilo. Tak ahoooj příště, zoologická zahra-
do!

Lucie Nedûlová, Adéla Kubálková, Adam Dostál
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Výlet na Hostýn
Na pátek 6. června jsme se všichni moc těšili. Pojedeme totiž s panem učitelem

na školní výlet. Mnozí z nás už nemohli dospat rána a po 8. hodině jsme se začali
scházet na autobusovém nádraží. Odtud nám jel autobus do Bystřice p. Hostýnem
a po chvilce čekání i na sv. Hostýn. Nahoře jsme se nejprve vydali do chrámu, kde
právě začínala mše. Potom jsme rozžali pár kalíšků, které nám věnovala paní Dopi-
tová, v kapli Panenky Marie. Další naše kroky vedly k vrtuli a rozhledně, která byla
bohužel zavřená. Tak jsme pokračovali Jurkovičovou Křížovou cestou zpátky. Pro-
hlédli jsme si i hostýnské muzeum se zajímavými rostlinami i živočichy (netopýry,
můrami aj.). Pak už nás (hlavně Leona a Standu) přemohl hlad a posvačili jsme. Pan
učitel nám dal rozchod a my jsme si mohli koupit dárečky pro sebe i příslušníky rodi-
ny.

Protože bylo po dešti, pan učitel se bál, abychom při pochodu pěšky nebyli jak
čuníci, odjeli jsme autobusem do Bystřice. Tam jsme náš vydařený výlet zakončili
výbornou zmrzlinou a vyrazili na cestu do Dřevohostic. Všichni třeťáci si pochvalo-
vali, jak se nám výlet líbil, hlavně proto, že byl v pátek.

spokojení tfieÈácí

Dobrodružství na výletě
Letos jsme vyrazili 4. a 5. třída na školní výlet do strašidelného zámku Draxmoo-

ru a westernového městečka v Šiklově mlýně. Asi zhruba 2 hodiny jsme jeli autobu-
sem. Jako první jsme se vypravili do Draxmooru v Dolní Rožínce. Nejdříve jsme se ve
dvoře nasvačili a paní učitelka šla koupit vstupenky. Pak jsme šli dovnitř a chvíli čeka-
li ,než nás pustí do kina. Viděli jsme krátký film o čarodějnici, párkrát jsme i zakřiče-
li, protože to bylo ve 3D. Když kino skončilo, šli jsme vedlejší uličkou do nitra zámku.
Trochu jsem se bála, ale to asi každý, potom jsem ale zjistila, že tam není nic tak stra-
šidelného, protože na mě nic nevybaflo. Některé děti vystrašila kostra s řehtačkou,
truhly, rakve, draci, ale i strašidelný výtah. Poté jsme vyšli ven, nakoupili suvenýry
a pokračovali do westernového městečka. U vstupu jsme dostali k vyřešení kvíz a ten
nás dovedl do městečka, kde jsme naše odpovědi odevzdali kovbojovi a šli se podí-
vat na indiánskou vesnici. Tam nám dva indiáni ukazovali, jak žili, co dělali a čím se
živili indiáni. Pak jsme se mohli jít každý projít po městečku buď do stánků, na stříle-
ní z luku nebo na jízdu na koni či elektrickém býkovi nebo se podívat do mini zoo.
Společně jsme pak odešli na westernovou show. Měli tam ukázky s koněm, psem,
lasem, bičem, pistolemi. Potom vyhlašovali, kdo vyhrál kvíz a kupodivu jsme to byli
my: 4. a 5. třída. Jenže vítěz může být jen jeden. Tak vyzvali paní učitelky, aby závo-
dily. Měly udělat 10 otoček a 5 dřepů a doběhnout pro sladkost a vyhrála 4. třída. Ale
paní učitelka se s námi stejně rozdělila. Pak nám zahráli krásné westernové divadlo.
Nejlepší bylo, jak hodili dynamit do studny a voda z ní vystříkla hodně vysoko.

Tento výlet se mi moc líbil. Přinesl mi moc zážitků. Hodně se mi líbilo ve wester-
novém městečku.

Nikol Josieková, 5. tfiída

Náš školní výlet do Brna
Dne 4. 6. 2014 nás paní učitelka obdařila výletem po městě Brně a jeho okolí. Náš

výlet obsahoval plavbu parníkem po brněnské přehradě, návštěvu hradu Veveří, plav-
bu parníkem zpět a výstavu technického muzea. Výlet začal téměř dvou hodinovou
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jízdou v autobuse. Když jsme vystoupili z autobusu, vydali jsme se k parníku. Po
důkladné prohlídce parníku jsme nastoupili, skoro všichni se nahrnuli na horní palu-
bu. Když kluci nakrmili ryby sušenkami, konečně jsme vypluli. Cesta byla skvělá, moc
se nám líbila krásná vyhlídka na okolní břehy a rybáře v akci. Po hodině nádherné
plavby jsme doslova pádili k hradu. Jelikož stál na kopci, viděli jsme ho už z dálky.
Čím blíž jsme byli, tím víc jsme viděli, že už tam stojí dlouho. Po výstupu na kopec,
jsme byli obdarování bezvadným výhledem na přehradu a okolí. Po pěti minutách pro
nás přišla paní průvodkyně. Prohlídka začala nejstarší částí hradu, tou byla věž, kte-
rá dříve sloužila jako hladomorna. Pokračovali jsme zhlédnutím několika salónků
a místností včetně ložnice, pracovny a dětského pokoje. Prohlídka vyvrcholila tím, že
jsme si prohlédli okolí z hradeb zámku. Poté následovala polední pauza na oběd
a zakoupení suvenýrů. Nakonec jsme se vrátili k lodi, za pět minut připlula a my se
opět přesunuli na horní palubu. Akorát nám vysvitlo sluníčko, proto jsme si plavbu
zpět také užili. Po rozloučení s parníkem a jeho posádkou jsme se opět odebrali do
autobusu a jeli jsme do technického muzea. Bylo to tam vskutku zajímavé. Mohli jsme
si vyzkoušet nejrůznější pokusy z vědy a techniky. Nejvíce se nám líbila zrcadlová
místnost, stavebnice a kolotoč. Opět jsme zakoupili suvenýry a zpátky do autobusu.
Všichni jsme byli až moc živí, proto se paní učitelky rozhodly, že se staví do McDo-
naldu. Opravdu to pomohlo, všichni jsme se přejedli a usnuli.Po víc než hodině jsme
zpět v Dřevohosticích a vyprávíme rodičům zážitky.

Klára Fialová

Výlet na sever
Ve středu 4. června čekal osmáky školní

výlet na severní Moravu s p. uč. Foukalem
a p. uč. Sedlářovou. První zastávka překrás-
ný zámek Hradec nad Moravicí nabídl spou-
stu zajímavostí, skvěle zařízených místností,
ale asi nejvíce zaujaly šoupací papuče, ve
kterých to nádherně klouzalo. Dalším ven-
kovským zámkem byla Raduň s nepříjemným
a nudným průvodcem, ale kouzelným oko-
lím. V poledne jsme se vydali k první tech-
nické zajímavosti na trase výletu. Technická
památka WEISSHUHNŮV náhon je nejen
neobvyklá, ale i pozoruhodná tím, jak naši
šikovní předkové dokázali vybudovat dílo,
které funguje do dneška. Mnozí z nás si
vyzkoušeli procházku po kamenném chod-
níčku podél hlubokého koryta. Další zastáv-
ka přehrada Kružberk je obrovskou zásobár-
nou pitné vody v tomto kraji plném voňavých
lesů.

Odpoledních 10 km, možná i více dlouhá
túra údolím Moravice, nás teprve čekala. Pan
učitel nás neomylně vedl nahoru a dolů, sem
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a tam, cestou necestou, až
jsme skoro všichni popada-
li, funěli, ale statečně
„pochodovali“. Zvládla to
i paní učitelka, která se téh-
le části výletu nejvíce bála.
Poslední zastávka, zřícenina
hradu Vikštejna uprostřed
lesů, to byl nejen krásný
výhled na malebnou krajinu,
tajemná sklepení, mechem
obrostlé staré zdivo, ale
i hezké chvilky společného
posezení na závěr výletu.
Zkrátka romantika a dobro-
družství jak má být. Nožičky bolely, ale stálo to za to.

Jsme rádi, že máme tak báječného třídního p. uč. Foukala, který nám vždy připraví
skvělý výlet s perfektními zážitky. 

Lucka Fiurá‰ková a Natálie Jakubcová, 8. tfi.

Poslední výlet
Jedni nechtěli šlapat do kopců, jiní nechtěli jet do zoo a někteří nechtěli snad vůbec

nic. Jediné, co chtěli všichni, bylo jet na výlet. Po nekonečných hádkách jsme se
shodli na cíli, kterým bylo Brno. Letošním výletovým rekordmanem se stal Sam, kte-
rý stihl sťápat dva řízky, než jsme dojeli do Kojetína, což ohodnotil Vlasťa jako solid-
ní čas.  

První náš cíl byla Kapucínská hrobka, kde byl v celé své životní kráse vystaven
baron Trenck, který byl vězněný na Špilberku, což byl druhý cíl naší výpravy. Dalším
byla katedrála svatého Petra. Jediné, co si o ní pamatuji, je, že je vyobrazena na dru-
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T. J. Sokol Dřevohostice
tenisový oddíl

Vážení sportovní přátelé a příznivci rekreačního tenisu v Dřevohosticích. V průbě-
hu května a června se na tenisových kurtech uskutečnily dvě společensko-sportov-
ní akce. První akcí již tradičně jsou Tenisové začátky – základy tenisu, kterých se
v letošním roce zúčastnilo rekordních 17 dětí. Jejich pozornost se snažili upoutat tre-
néři Marek Hejna, Ladislav Sigmund a Lukáš Stoklásek. Pozitivním zjištěním je nástup
další generace 6 malých začínajících tenistů.

âást úãastníkÛ Tenisov˘ch zaãátkÛ 2014.
Vzadu stojící: Marek Hejna, Luká‰ Stoklásek a Ladislav Sigmund. Zleva stojící: Matûj Kantor, Oldfiich Zme‰kal,
Îanetka Václavíková, Klárka Pechová, Radek Janeãka, Lucie Fiurá‰ková, Patricie Pechová a Marie ObdrÏál-
ková. Zleva vpfiedu: Adam Pospí‰il, Franti‰ek Kvapil, Barborka JeÏíková, Sebastián Gross, Richard Toraã
a Tomá‰ Dou‰ek.

Druhou akcí, která se uskutečnila na tenisových kurtech v červnu, byl oddílem
organizovaný turnaj pro všechny příznivce tenisu v Dřevohosticích s názvem „Čuník
cup 2014“ a již název napovídá, jaké bylo hlavní občerstvení nejen pro hráče, ale i pro
všechny příznivce tenisu. Turnaj probíhal ve dvou výkonnostních kategoriích, což
umožnilo hrát všem, kteří měli zájem.

Jaroslav Janãík

hé strany desetikoruny, protože jsme tam kvůli některým mrčákům ani nedošli. Ale
když se řeklo, že jdeme do Vaňkovky, všichni, i ti, co se sotva táhli už z vlaku, vyle-
těli jak namydlení a už byli v KFC. 

Vít Michálek
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Zleva stojící kategorie rekreanti: Josef Holub a Oldfiich Zme‰kal (3. místo), Ondfiej Vafiecha
a Ing. Marcela Vafiechová (2. místo), Marek Pumprla a Stanislav Gaìourek (1. místo), Jaroslav Jan-
ãík. Kategorie v˘konnostní: Radek Pofiízek a Ludûk Popela (1. místo), Marek Hejna a Anetka Hej-
nová (2. místo), Ing. Petr Nedûla a Petr Nedûla ml. (3. místo).

Vojenská akademie na Sochové
V neděli 29. června 2014 přivítala pionýrská táborová základna na Sochové 52

odvážných kadetů. Během 12 dnů na vlastní kůži absolvovali vojenský výcvik srov-
natelný s výcvikem „profesionální armády“. I přes počáteční nepřízeň počasí (dělo-
střelecká kanonáda – bouřka ,radioaktivní spad – déšt...) jednotlivé roty kadetů mimo
jiné zvládly postavit bunkr, uvařit guláš v kotlíku, najít poklad, projít bludištěm,... a to
vše bez vážnějšího zranění.

Děkujeme Úřadu městyse Dřevohostice za dovoz dělových koulí – melounů a všem
příznivcům za pomoc při stavbě tábora.

táborová partyja
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Nejen senioři bývají obětí
trestné činnosti 

Obecně lze říci, že senioři ve věku šedesáti let a více jsou jednou z nejohroženěj-
ších skupin a stávají se terčem pro nejrůznější podvodníky a zloděje. Pachatelé záměr-
ně volí oběť v seniorském věku, spoléhají na to, že starší člověk nebude klást tak
intenzivní odpor, počítají u něj s horší pamětí, slabším zrakem a obecně pomalejším
vnímáním. V naší obci se neštítili v nedávné době okrást o značnou sumu peněz téměř
devadesátiletého muže.

Níže najdete několik základních doporučení a rad, jak se nestát obětí podvodníka
nebo zloděje. Neuškodí, když si je přečtou a budou se jimi řídit nejen ti dříve naroze-
ní, ale i ti mladší.

Jak se chovat bezpečně mimo domov
• zbytečně nenoste větší finanční hotovost, peníze a doklady noste odděleně, pokud

máte větší finanční obnos, rozdělte ho na více míst – obtížně dosažitelných – peně-
ženku uložte na dno nebo do spodní části kabelky nebo nákupní tašky 

• kabelku nebo tašku v obchodech nenechávejte v nákupním vozíku, nikdy ji neod-
kládejte s oděvem v šatně kina, divadla, restaurace, ani v čekárně u lékaře či na
úřadech

• pro muže – peněženka nepatří do zadní kapsy kalhot 
• zbytečně se nezdržujte na místě s větším počtem osob a buďte více ostražití 
• při cestování si hlídejte zavazadla – peníze a doklady nepatří do batohu 
• při výběru peněz z bankomatu jednejte vždy obezřetně, PIN noste odděleně od pla-

tební karty 
• nepřijímejte doprovod neznámých lidí i kdyby vypadali důvěryhodně. Ochota

„pomocníka“ může být jen záminkou k tomu, aby se dostal do vašeho bytu a tam
vás okradl třeba i za použití násilí

• nesdělujte nikomu vaše majetkové poměry, nikdy se před nikým nechlubte svými
úsporami nebo cennostmi 

Jak se chovat bezpečně doma 
• nikoho cizího nevpouštějte do domu ani bytu – pořiďte si kukátko a pojistný řetízek
• záminky podvodníků jak se dostat do domu bývají různé – vydávají se za zástup-

ce firem, opraváře, pečovatelky, dokonce i za policisty
• vstupní dveře do bytu nikdy neotvírejte cizím osobám i když tvrdí, že je posílají vaši

rodinní příslušníci
• buďte sobečtí, i když vás někdo požádá o vodu, použití WC případně pomoc, zavře-

te dveře, slušnost na podvodníky neplatí 
• nenechte se nalákat na výhodný nákup, nepodléhejte lákavé vidině snadného zbo-

hatnutí, podomní nabídky výher v loterii nebo výhodných koupí odmítejte –
v naprosté většině jde o podvod

• nechte si čas na rozmyšlenou, i přes naléhání, jak je důležité nebo výhodné se roz-
hodnout teď hned, si vše dobře rozmyslete. Až prodejce odejde, v klidu si na papír
sepište, co pro vás nabídka nebo požadavek znamená, co vám přinese a co se po
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vás chce. Nic nepodepisujte bez předchozího důkladného přečtení, hlavně ne,
pokud není z textu přesně jasné o co jde nebo nerozumíte cizím slovům

• nikdy nedávejte peníze cizím osobám i když vám slíbí, že je zaručeně vrátí, neplať-
te žádné zálohy podomním prodejcům

• nenechávejte doma větší množství peněz a cenností 
• zamykejte vstupní dveře a zavírejte okna vždy, když opouštíte domácnost, i když

jdete třeba jen na chvíli k sousedům nebo na krátký nákup
zdroj informací: Policie âR, ADRA

Erasmus ve Skotsku
aneb 10 pravd o Skotsku a Skotech

Na návrh pana Mgr. Smiřického a mého tatínka pana Krále jsem se rozhodla se
s vámi podělit o své dojmy ze Skotska, kde jsem v rámci výměnného studijního poby-
tu Erasmus strávila téměř pět měsíců. Tradičních reportáží jste již jistě přelouskali
pěknou řádku; já si k tomuto účelu dovolím využít formátu v dnešní době spjatého
převážně s lehčími formami žurnalistiky a online médii, a to formátu zvaného „listic-
le“ [listikl]. Výraz listicle pochází z angličtiny a vznikl spojením dvou slov: „list“ (seznam)
a „article“ (článek). Typickými listicly jsou články, jejichž názvy se počínají číslovkou,
např. „10 tipů, jak zhubnout“, „25 rad, jak najít lásku na celý život“ nebo „30 značek
piv, která si zkrátka nemůžete nechat ujít“. Můj listicle však doufám dosáhne trochu
vyšší informační hodnoty – rozhodně vám mohu slíbit, že se o to pokusím.
Inu, co mě na Skotsku upoutalo?
1. Skoti jsou velmi vlastenečtí. Průměrný Skot by si s Palackým dozajista měl co říct.

Když se Skotů zeptáte, odkud jsou, neřeknou, že jsou z Velké Británie (což by teo-
reticky měla být „správná“ odpověď), ale ze Skotska. Skotská vlajka zdobí nejen
veřejné budovy, ale i leckterou hospodu a téměř všechny zemědělské produkty –
Skoti si jednoduše chtějí být jisti, že jedí vajíčka od skotských slepic. V každém
supermarketu se pak dá sehnat černý čaj, jehož etiketa hlásá, že se jedná o „zvlášt-
ní směs pro skotskou vodu“. Co se týče nápojů, jistě vás napadla skotská whisky
– ano, ta je vyhlášená a poměrně drahá. Přidává se do různých tradičních výrob-
ků, jako je sýr, marmeláda nebo med. Tu jsem ovšem neokusila. Nicméně jsem
vyzkoušela jejich „druhý národní nápoj“ Irn Bru, který se v hospodách prodává jako
nealkoholická varianta, podobně jako u nás Kofola. Irn Bru však obsahuje takové
množství kofeinu, že mi onehdy přivodilo dlouhou, bezesnou noc…

2. Skotský přízvuk patří k nejobtížnějším vůbec. Zní hodně divoce, skoro až viking-
sky; člověku skoro připadá, že Skoti pořád křičí, i když ve skutečnosti ani nezvy-
šují hlas. V Glasgow konkrétně, kde jsem bydlela, je přízvuk tak výrazný, že se
musím přiznat, že jsem lidem bez vzdělání (např. plynařům) po patnácti letech ang-
ličtiny nerozuměla ani slovo. Konejšilo mě však zjištění, že v Glasgow nerozuměli
ani Američané a Kanaďané.

3. Skoti jsou malí a podsadití, mnozí mají nadváhu. Jejich fyziognomii udává jednak
jejich genetická výbava (tradičního skotského pastevce si jistě nepředstavíte jako
vysokého svalovce), jednak nezdravý životní styl. Fastfoody jsou velmi populární,
především ty, ve kterých se prodávají sendviče, což je tradiční skotská svačina.
V Glasgow navíc hodně lidí propadlo alkoholismu a drogám, což podle odborníků
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může souviset s deindustrializací:
v tomto tradičně průmyslovém
městě dříve pracovaly desetitisíce
lidí v loděnicích a továrnách, které
zanikly, když se některá odvětví
průmyslu uzavřela. Ať už je to jak-
koliv, Skoti povětšinou nejsou
atraktivní.

4. Skoti jsou laskaví, milí a nápo-
mocní. Pokud se po městě potu-
lujete s mapou, Skotům je jasné,
že nejste místní, sami za vámi při-
jdou a nabídnout pomoc. Třebaže
jim nerozumíte ani slovo (což je
minimálně v prvních měsících víc
než pravděpodobné), oni nad vámi
hůl nezlomí, rukama nohama vám
ukážou cestu, a když se i nadále
tváříte nechápavě, prostě vás
k vaší kýžené destinaci doprovo-
dí. S nenuceností jim vlastní se
s vámi začnou bavit i na ulici, na
zastávce nebo v supermarketu.
A pokud někam směřujete společ-
ně, vždy vám dají přednost.

5. Jakožto i mnohé jiné západoev-
ropské země, potýká se i Velká
Británie s problémy s imigrací. V Glasgow konkrétně žije 15 % imigrantů, tedy zhru-
ba každý sedmý obyvatel města není rodilým Britem. Ovšem není imigrant jako
imigrant. Třebaže se o Polácích v Británii šíří nejapné vtipy, pravdou je, že Poláci
patří k bezproblémovým přistěhovalcům. Téměř všichni pracují a většina z nich
mluví dost obstojně anglicky. Problémem je ovšem muslimská imigrace z Pákistá-
nu a z arabských zemí. Tito lidé se odmítají asimilovat – kromě toho, že si udržují
svůj jazyk, kulturu a hodnoty, odmítají respektovat zákony země, do které přišli.
A tak se jejich čtvrti vyznačují vysokou mírou kriminality a značnými problémy, za
které se většinou musejí zodpovídat rodilí Britové, protože se vlivem přehnané poli-
tické korektnosti každý výraz nespokojenosti s těmito komunitami považuje za pro-
jev xenofobie. V nejednom britském městě se tak můžeme setkat se čtvrtěmi, kte-
ré připomínají Irák nebo Írán, v britských nemocnicích se v rámci britského zdra-
votnického systému provádějí ženské obřízky, tzv. vraždy ze cti už dávno přestaly
být výjimečným jevem.

6. Skotské (a celkově britské) vzdělání je zaměřené jinak než to naše. Skoti se v děje-
pise učí o historii svého rodného města a Skotska, popř. celé Británie, neprobírají
ovšem dějiny „evropské“. Výrazem „Evropa“ pak označují kontinentální Evropu.
Podobně se liší zaměření v zeměpise – většina Britů něco ví o západoevropských
státech, poněvadž to jsou státy z politického hlediska významné a poněvadž tam
mnozí jezdí na dovolenou, ale mají jen mlhavou představu o zbytku Evropy. Co se
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týče České republiky, tu většinou neznají, znají však Československo a znají Prahu,
která je obecně v západním světě turisticky velmi populární.
7. Pro Skoty je sport velmi důležitý. K oblíbeným sportům patří fotbal, ragby, kriket

a golf, na ulicích se ovšem velmi často setkáte s běháním. Zájem o běhání se také
odráží ve vybavení sportovních obchodů. V Glasgow je ovšem populární přede-
vším fotbal a místní dva slavné týmy – Celtics a Rangers – a jejich fanoušci mají
zhruba podobnou pověst jako u nás baníkovci.

8. Ve Skotsku, zejména na Hebridách (souostroví na severozápadě Británie), se
dodnes udržuje tradiční keltský jazyk zvaný gaelština, nebo také skotská gaelšti-
na. Podle průzkumů jazyk plně ovládá 1–2 % obyvatel. V oblastech s vyšším výsky-
tem gaelštinu ovládající populace jsou úřední a silniční ukazatele dvojjazyčné. Exi-
stují i televizní a radiové stanice v gaelštině.

9. Skotsko v rámci Británie udržuje značnou míru autonomie. 18. září navíc proběh-
ne referendum, při kterém budou mít Skoti možnost stát se zcela nezávislou zemí.
Již teď si však sami rozhodují o většině záležitostí, společné jsou pouze sektory
makroekonomické, vojenské a zahraničněpolitické. Zajímavostí je, že skotská Bank
of Scotland, která byla založena už v roce 1695, si dodnes tiskne vlastní bankov-
ky. Ty jsou problematické, protože ačkoliv ve Skotsku platí bezpodmínečně (stej-
ně jako ty modré s hlavou královny Alžběty II.), v jiných částech Británie a v zahra-
ničních směnárnách platit nemusejí! Proto pokud pojedete do Skotska, rozhodně
si s sebou do Česka nevozte bankovky s myšlenkou, že si je u nás proměníte na
koruny.

10. Skotská příroda je zkrátka dechberoucí. Třebaže má Skotsko jen 5 milionů oby-
vatel, má rozlohu podobnou jako Česká republika. Obyvatelstvo se soustředí na
jihu, především v pásu mezi Glasgow a Edinburghem, střed a sever země tvoří
pro české oko nezvykle holé, ostře řezané kopce a hory, po kterých se prohání
vysoká zvěř, horská jezírka a při pobřeží velmi často útesy s rozsáhlými ptačími
koloniemi. Ke Skotsku náleží téměř 800 ostrovů, z nichž je asi 130 obydlených.
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Jak se sklízelo obilí dříve
V červenci začíná sklizeň obilí. Dnes se obilí sklízí kombajny, dříve byla sklizeň vel-

mi pracná. Obilí se seklo kosou, která byla nasazena na „hrabici“ (kosisko s rámem
a sítí). Posečené obilí se odebíralo „kosákem“ (srpem) a vázalo do snopů. Pšenice,
žito a oves se vázalo do svazku stébel obilí, které se skroutily a zavázaly. Ječmen má
krátká stébla, proto se používala slaměná „obřísla“ (povřísla) vyrobená v zimě. K výro-
bě povřísel se používala dlouhá žitná sláma, mlácená cepy, nebo cepovou mlátičkou.
Povřísla se kroutila ručně nebo zvláštním strojem. Svázané snopy obilí se stavěly na
poli do panáků nebo skládaly do mandelů. Po proschnutí se snopy svážely do sto-
dol, nebo přímo k mlátičce. Před rokem 1900 se většinou mlátilo ručně cepy. Postup-
ně se používaly parní mlátičky (lidově dampf). V Dřevohosticích se mlátilo „Na Tráv-
níku“ – v Chaloupkách mezi lávkou ke škole a silnicí na Lipovou. Část plochy byla
vybetonovaná a tam stála parní mlátička. Menší rolníci tam mlátili všechno obilí, vět-
ší jen část a většinu doma. Mlátičky vlastnil pan Daněk a pan Cagaš, ti měli pomoc-
níky, kteří obsluhovali mlátičky a jezdili po Dřevohosticích i okolních obcích a mlátili
rolníkům obilí ve stodolách. Po zavedení elektřiny byly parní motory nahrazeny elek-
tromotory. Prostor na Trávníku se využíval také na „tarmaky“ (trhy dobytka), také tam
stával každoročně cirkus.

Na fotografii z roku 1928 je parní mlátička na Trávníku, je tam můj otec (*1910)
a děda (*1870). 

Franti‰ek KuÏel

S tímhle bych svůj listicle chtěla uzavřít. Od Skotů, jejich zevnějšku a jejich pova-
hy, jsme se nakonec dostali až ke skotské přírodě, která mě naprosto uchvátila. Pokud
jste vydrželi číst až do konce, tohle je ten dojem, který bych na vás chtěla přenést.
Nechte se tedy okouzlit a užijte si fotografii, kterou ke svému článku přikládám. Ten-
to výjev pochází z ostrova Isle of Skye, který je součástí výše zmíněných Hebrid.

Petra Králová
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Starosta chválí
• Sbor dobrovolných hasičů Dřevohostice za 1. místo v Nočnej hasičskej súťa-

ži 2014 v obci Zlaté, Slovenská republika a 2. místo v náročné noční soutěži
„Radslavská přilba 2014“ 

• Sdružení rodičů a přátel dětí za organizaci Sportovního dne
• Matyáška Volfa, který našel klíče a společně s maminkou je odevzdali (majitel

klíčů děkuje) a Zuzanku Pešákovou, která přinesla s tatínkem na radnici také
nalezené klíče 

• Děti z MŠ, které pod vedením paní učitelky Dany Hájkové připravily vystoupe-
ní k vítání občánků

• Paní učitelku Mirku Buchtovou a její žáčky z Hudební školičky, kteří na besíd-
ce předvedli, co se společně naučili

• Pana Jaroslava Čecha za vzornou péči o hřbitov a zeleň v obci

Z naší knihovny
Zdravím čtenáře z knihovny. 
Naše knihovna je otevřena i o prázdninách a všichni mají možnost zpestřit si léto

nejen čtením knih, ale i hledáním inspirace a nových nápadů pro své zahrádky, byd-
lení či cestování. K dispozici je i spolehlivý internet, takže informace je možno čerpat
z různých zdrojů. 
Pro čtenáře je tu několik upoutávek:
✽ dokoupili jsme knihy cestovatelů Márových – „Jaká je Amerika“ a „Na vozíku na

rovníku“
✽ do Afriky nás zavede dobrodružný román plný tajuplné magie, smrtelného nebez-

pečí, erotického jiskření i černého humoru „Všechny vůně Afriky“ spisovatelky
Zuzany Beranové

✽ nové jsou dvě severské detektivky spisovatele Jo Nesbo – „Levhart“ a „Červen-
ka“.

✽ maminky jistě ocení knihy „Cvičení po porodu“, „Masáže kojenců“, „Péče o dítě“
ale i „Háčkované botičky“.

✽ dětem školního věku se budou líbit nové komiksy.

Všem přeji hezké slunečné léto, odpočinek a pohodu. 
Ludmila Valãíková, knihovnice

Vedení společnosti DSD-Dostál, a.s. děkuje zásahové jednotce
místního sboru dobrovolných hasičů za rychlý a odborný zásah

při likvidaci požáru v prostorách dílen společnosti dne 24. 6. 2014.
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Slet čarodějnic
30. 4. 2014
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Pozvánka na Turzovku 
až za hranice Česka – 10. ročník

Zveme vás, všechny zdatné i méně zdatné příznivce cyklistiky, k tradiční vyjížďce
na Turzovku k poutnímu místu Živčákova hora a zpět. Letos se pojede o víkendu
30.–31. srpna. Ubytování je zajištěno v Makově za předpokládanou cenu cca 15 eur
s polopenzí. 

Sraz k odjezdu je v sobotu 30. 8. 2014 v 7.00 hodin na náměstí v Dřevohosticích,
pravděpodobný návrat v neděli kolem 16.00 hodin, tradičně v dojezdovém cíli Na Špi-
ci. Trasa dle domluvy (a počasí). 

V případě zájmu kontaktujte Josefa Horáka:
telefon: 739 377 226 • e-mail: ppeeppss@seznam.cz

Přijďte si zasportovat, pobavit se a uctít tradici v rovné dekádě, tedy 10. ročníku
k úctě památky Františka Zlámala.

PH
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA
V˘znamné Ïivotní jubileum 
si v mûsících srpnu, záfií a fiíjnu 2014

pfiipomenou tito na‰i spoluobãané:

Narozené dûti
Lucie Zlámalová ❦ Nina Vyhňáková
Ondřej Neděla ❦ Elliana Janečková

VáÏení rodiãe, vítáme Va‰e dûÈátka a pfiejeme jim i Vám
mnoho zdraví a radostn˘ch chvil.

Uzavfiená manÏelství
Květoslava Řepková a František Ejem

VáÏení novomanÏelé,
na Va‰í spoleãné cestû Ïivotem Vám pfiejeme hodnû ‰tûstí, lásky,

porozumûní a spokojenosti.

Z na‰ich fiad ode‰li
Milada Mlčáková (85) ❦ Jaromír Král (57)

Jaroslav Tvarůžek (82) ❦ Milan Poledňák (61)

VáÏení pozÛstalí, 
pfiijmûte upfiímnou soustrast nad ztrátou blízkého ãlovûka.

94 let
Ludmila Kratochvílová

91 let 
Božena Nesvadbová

90 let
Oldřiška Klevetová

88 let
František Bednář

86 let
Josef Šípek

85 let
Josef Mlčák

84 let
Marie Daďová 

Zuzana Skálová 

82 let
Vladimír Zbíral 

Květoslava Polášková 
Božena Spáčilová 

81 let
Viktorie Černá
Adolf Kojecký
Marie Vašinová

80 let 
Josef Nedbal
Marie Veselá

75 let
Hedvika Sovadinová

Václav Hanák
Vlastimila Houserková

70 let
Petr Matějíček
František Vala

Anna Hanáková
Karla Sedlářová

60 let
Libuše Polešáková 

Petr Pokorný 
Milan Baiza

Jaroslav Černý
Petr Mikeš

František Mikšánek

V‰em jubilantÛm blahopfiejeme a do dal‰ích let pfiejeme pevné zdraví, 
osobní ‰tûstí a Ïivotní optimismus.
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